
Haderslev, den 27. januar 2022

Referat af bestyrelsesmøde

onsdag, den 26. januar 2022

Deltagere: Bestyrelsesmedlemmer og suppleanter: Carina Bock Møller, Bente Nielsen, Charlotte
Juhl-Nielsen, Louise Prahl Bårris, Anders Rasmussen, Helene Leerskov Rasmussen, Knud Riis,
Julie Barslev Dahl og Mette Jacobsen

Skolens repræsentanter: Simon Mosekjær, Johnny Erichsen, Britt Ebbesen, Anders Ravn og Inge
Christensen

Afbud: Ingen.

Dagsorden/referat:

1. Velkomst v/ formand 
Velkomst ved formand Carina.

2. Godkendelse af dagsorden
Dagsorden godkendt.

3. Godkendelse af referat
Referat fra sidste bestyrelsesmøde godkendt og underskrevet.

4. Nyt fra skolen
1. Elevsituation / medarbejdersituation / nyt fra lærerrådet

Elever: Der er pt. indskrevet 578 elever i skolen og 121 børn i SFO-en.
Medarbejdere: Orientering om langtidssygemeldinger blandt personale.
Nyt fra lærerrådet: Fin stemning blandt personalet - dog har januar indtil videre
været præget af mange smittetilfælde både blandt elever og ansatte.
I forbindelse med de mange smittetilfælde har Simon kontaktet Styrelsen for
Patientsikkerhed for at høre om mulighederne for diverse tiltag - herunder
hjemsendelse af elever/klasser. Styrelsen for Patientsikkerhed har meldt tilbage, at
det beror på en vurdering fra sag til sag, samt at der lige nu ikke er smittetilfælde
nok til en evt. hjemsendelse af elever/klasser.

2. Skolens faciliteter
Legepladsen er langt om længe færdiggjort, og den har været besigtiget af en
legepladsinspektør - og skolen har nu også en anmærkningsfri legepladsrapport og
en ibrugtagningstilladelse fra Haderslev Kommune for legepladsen, som dermed er
taget fuldt i brug.

3. Undervisning
Skolen har i forhold til Sundhedsstyrelsens og regeringens anbefalinger udarbejdet
en genåbningsplan - og den har indtil videre fungeret fint. Der har været en enkelt



henvendelse vedr. skolens prioritering af, at valgfag i 8.kl. kan køre på tværs af
klasserne, fordi eleverne skal til eksamen i valgfagene til sommer. Sagen er afsluttet.
 

4. Andet
Infomøde for kommende 10.kl. er flyttet til den 8. februar, og der er undersøgt
forskellige muligheder og priser for onlinestreaming af mødet.
Mange af de planlagte møder og arrangementer på skolen er aflyst i januar - bla.
den pædagogiske weekend på Benniksgaard. Flere møder - bla. lærerrådsmødet den
13.1. har været afholdt online med en reduceret dagsorden.
Skolen modtager løbende opdaterede retningslinjer og anbefalinger fra
Sundhedsstyrelsen og Børne- og Undervisningsministeriet og holder løbende både
personale og forældre og elever underrettet om opdateringerne og ændringerne.
Skolen er oprettet som en sag ved Styrelsen for Patientsikkerhed på grund af det høje
antal smittetilfælde blandt elever og ansatte.
Skolen/skolens sekretærer har udleveret hundredvis af selvtestkits til elever og
ansatte - bla. også til skolens 0.klasser.
Børne- og Undervisningsministeriet har for nylig udsendt en vejledning i forhold til
tiltag på skoleområdet ved et højt antal smittede blandt skolens personale - og i
vejledningen gives bestyrelsen på frie grundskoler mulighed for på grund af
ekstraordinære forhold blandt skolens ansatte at reducere antallet af skoledage.
Bestyrelsen giver skolens ledelse mandat til at træffe beslutning om en evt. aflysning
af undervisningen for skolens elever i et begrænset omfang, hvis forholdene er så
ekstraordinære, at det er nødvendigt. I sådanne tilfælde etablerer skolen
nødpasning/-undervisning for skolens yngste elever.

5. Økonomi
Regnskabsaflutningen for 2021 er i fuld gang, og der foreligger pt ikke et endeligt resultat
for regnskabsafslutningen, men det forventes at ligge klart inden uge 7 - og det er planen
sammen med skolens revisor at fremlægge årsregnskabet på bestyrelsesmødet den 21.3.

Budgetopfølgning for 2022 vil ligeledes blive fremlagt på bestyrelsesmødet den 21.3.

6. Samfundsansvar – en fællesværdi
Punktet kunne desværre ikke drøftes på lærerrådsmødet den 13.1. på grund af valget om, at
det skulle foregå online. Punktet bliver taget op på næste lærerrådsmøde den 10.2.

7. Forældreklage
Behandlet/drøftet af bestyrelsen på formøde - bla. har bestyrelsen drøftet, hvad dens rolle og
opgave er i sådanne tilfælde, hvor forældre retter klage til bestyrelsen over skolen og
skolens ansatte.
Simon redegjorde for den typiske sagsgang og praksis på skolen, hvis forældre er utilfredse
med forhold eller personer på skolen.
Simon redegjorde desuden for hans oplevelse af den aktuelle sag.
I samråd med DP udarbejder skolens leder og bestyrelsesformanden et svar, som inden det
sendes rundt til bestyrelsen vendes med DP. Herefter sendes svaret til klageren.



8. Generalforsamling
Flg. bestyrelsesmedlemmer er på valg: Charlotte Juhl-Nielsen og Anders Rasmussen samt
begge suppleanter Julie Barslev Dahl og Mette Jacobsen.
Hverken Charlotte eller Anders genopstiller - men det gør Julie og Mette.
Bente Nielsen er også på valg, da hun udtræder af bestyrelsen ved skoleårets afslutning.
Bestyrelsen drøftede, hvad den aktivt kan gøre for at rekruttere nye kandidater til
bestyrelsen. Forslag om, at bestyrelsen (bestyrelsesformanden) laver et skriv til alle skolens
forældre med opfordring om at stille op til valg til bestyrelsen samt laver et opsøgende
arbejde i forhold til egnede kandidater.

Forslag til dirigent på generalforsamlingen: Flemming Andersen spørges igen.

Valg af ny tilsynsførende i stedet for Børge Koch, der ikke kan /må fortsætte.
Forslag:Berit Søndergaard Larsen fra Ribe spørges.

9. Eventuelt - åbent for tilføjelser
Drøftelse af skolepengenes størrelse og evt. forhøjelse tages med på næste bestyrelsesmøde.
Vigtigt at være opmærksom på det sociale efterslæb for både elever og ansatte på grund af
coronaen. Skolen er opmærksom på dette og har iværksat forskellige trivselstiltag både for
skolens elever og ansatte.

Referent: Johnny Erichsen

Mødedatoer for skoleåret 2021-2022:
21.03.22 – 18.30-21.00, revisor fremlægger regnskab 21 for bestyrelsen,

planlægning af generalforsamlingen
20.04.22 – 17.00-19.00, generalforsamling samt konstitueringsmøde
16.05.22 – 18.30-21.00


